
Geachte voorzitter, raadsleden en leden van het College,
 
Mijn naam is Aris Jan Hofker en ik spreek namens Comité Balij Windmolen 
Vrij.
 
Vandaag spreekt u zich uit over de actualisatie van het programma 
Duurzaam & Groen Zoetermeer. 
Over de energietransitie in de gebouwde omgeving, groen en 
biodiversiteit. 
 
Ik citeer uit het voorstel van het College: 

‘wij zien groen als een kwaliteit van Zoetermeer. 
De stadsnatuur en onze natuurgebieden zijn kwetsbaar en de voordelen 
van groen zijn eindeloos. 
Het groen draagt bij aan een prettige woonomgeving en een goed 
vestigingsklimaat. 
Daarnaast bevordert het de actieve recreatie, het vergroot 
de biodiversiteit en het vermindert de effecten van de 
klimaatverandering’. 
Tot zover een goed verhaal.
 
Wat betreft de opwek van duurzame energie lees ik dat 

‘het draagvlak voor de realisatie van windturbines en zonneparken 
beperkt is’. En specifieker:
‘bij het initiatief voor de realisatie van windturbines in het Balijbos bleek 
het draagvlak beperkt’. Dit zal een belangrijke rol spelen bij de 
gezamenlijke zoektocht naar locaties voor de regionale energiestrategie’.

Welke belangrijke rol wordt hier bedoeld? 

Hoe is het mogelijk dat het College nu de conclusie trekt dat draagvlak 
voor windenergie in de Balij beperkt was? 
Is het College zo kort van memorie? 
Zet het college de deur op een kier voor windenturbines in de Balij? 
Waarom neemt het college geen standpunt in om ons spaarzame groen te 
vrijwaren van windturbines? 
Haar inzet is toch behoud en versterking van het groen?

De ervaring leert, dat zwak geformuleerde stellingnames grote gevolgen 
kunnen hebben. ‘The devil is in the detail’. Voor een gewillig oor is beperkt 
draagvlak immers ook draagvlak!



Eerder, in 2016, heeft u zich als Raad unaniem uitgesproken tegen 
windturbines in de Balij. 
Het College heeft dit aan de Provinciale Staten duidelijk gemaakt via een 
zienswijze. 

Na vele inspreekmomenten hebben de Provinciale Staten zich in februari 
2017 unaniem uitgesproken tegen windturbines in de Balij. De Balij werd 
vervolgens niet opgenomen als mogelijke locatie voor windenergie in de 
VRM, de Visie Ruimte en Mobiliteit.

Vervolgens hebben partijen in deze Raad zich in hun verkiezings-
programma’s  uitgesproken tegen windenergie in de Balij. 

En dan windlocatie Bleizo.
Bekend is dat het college en de Raad al eerder wilde meewerken aan het 
ontwikkelen van windenergie op het bedrijventerrein Prisma/ Bleizo. 
Een door de provincie aangewezen locatie. 
Waarom zie ik deze zoeklocatie niet terug in uw programma? 

Ik verbaas mij dat het advies uit het onderzoek van CE Delft uit oktober 
2019 niet is overgenomen door het College. CE Delft stelt immers:

‘Uitgangspunt is dat Zoetermeer zoveel mogelijk haar eigen energie 
opwekt. 
Dit kan met name door inzetten van warmtepompen en zonnepanelen. 
Hiernaast is de ambitie om de bestaande windturbines te handhaven en te 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn voor windenergie in Bleizo’. 
CE Delft is Bleizo niet vergeten, het College blijkbaar wel.

In het kader van de Regionale Energie Strategie, de RES,  raad ik het 
college aan om stelliger te zijn in uw programma Duurzaam en Groen, als 
het gaat om plaatsing van windturbines en ook zonnevelden in onze 
natuur en recreatiegebieden in en rond de stad. Stelliger tegenover onze 
buren, bijvoorbeeld de gemeente Pijnacker-Nootdorp. 

Wees aan de voorkant van de RES duidelijk als het gaat om locaties voor 
windturbines. Waar kan het wel en waar kan het niet. 

Dat vragen uw inwoners. 
Voorkom dat we in de trechter van besluitvorming belanden en het 
College aan het einde van het RES-traject moet zeggen: 

‘Inwoners, wij wilden eigenlijk geen windturbines in De Balij, maar nu 
kunnen we niet meer terug. U mag wel participeren….’ 

Neem samen met de buurgemeenten als uitgangspunt een prettige woon- 
en leefomgeving en behoud en versterking van natuur en landschap.  
En niet de hoeveelheid op te wekken Megawatts.



Tot slot: 
Ik roep de Raad op om niet akkoord te gaan met de stellingname dat het 
draagvlak voor windturbines in de Balij beperkt was. Het draagvlak was 
en is er niet.
 
Dank voor uw aandacht.
 
Aris Jan Hofker, 
Balij Windmolen vrij
Zoetermeer


